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Protokół Nr 12/2025 

z posiedzenia Komisji ds. Samorządu, 

Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego 

z dnia 9 kwietnia 2025 r. 

odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Gawrysiak Renata – Przewodnicząca Komisji 

2. Kraszewska Sylwia – Zastępca przewodniczącej komisji 

3. Matuszewski Robert – członek komisji 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Kryszak Magdalena – Kierownik referatu budownictwa, gospodarki przestrzennej, 

komunalnej, rolnictwa i ochrony środowiska 

3. Marszewska Kinga – inspektor 

4. Wochna Monika – starszy inspektor 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Gospodarka wodna na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia – czyszczenie i utrzymanie 

porządku na Kanale Parchańskim, Bachorzy Małej i Bachorzy Dużej. 

3. Stan przepustów, mostów i kładek na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia. 

4. Sprawy bieżące. 

5. Zakończenie. 

Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodnicząca Komisji, radna Renata Gawrysiak o godzinie 09:00 

otworzyła posiedzenie Komisji, a następnie powitała Wójta Gminy Marcina Filipiaka, członków 

komisji oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad.2. Gospodarka wodna na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia – czyszczenie i utrzymanie 

porządku na Kanale Parchańskim, Bachorzy Małej i Bachorzy Dużej. 

Pani Kinga Marszewska – odczytała materiały, które otrzymała od Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie Nadzór Wodny w Aleksandrowie. 
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Z pisma wynika, że Kanał Parchański posiada długość 24,187 km, z czego na terenie Gminy 

Dąbrowa Biskupia zlokalizowany jest na długości 13,536 km. Na terenie Gminy Dąbrowa 

Biskupia został wykonany w 2024 roku następujący zakres prac: 

• wykoszenie porostów ze skarp cieku wraz z ich wygrabieniem, 

• wykoszenie porostów z dna cieku wraz z ich wygrabieniem (50% powierzchni), 

• usunięcie roślin korzeniących się w dnie cieku – hakowanie (50% powierzchni), 

• ścinanie krzaków i odrostów na dł. 5000 mb w wybranych miejscach cieku, 

• usuwanie wiatrołomów i zatorów z powalonych drzew, 

• usuwanie zatorów i zanieczyszczeń z koryta cieku, 

• nadzór przyrodniczy. 

Przedmiotowy zakres prac zrealizowany został w terminie 25.10-09.12.2024 r., a ich wartość 

na podstawie złożonej oferty opiewała na kwotę 223 126,02 zł.  

Z uwagi na ograniczone środki w bieżącym roku przewidziano realizację prac utrzymaniowych 

od drogi w miejscowości Stanomin w górę cieku z następującym zakresem: 

• wykoszenie skarp z porostów wraz z ich wygrabieniem lub rozdrobnieniem pasem szer. 

2,5 m, 

• usuwanie roślin korzeniących się w dnie – hakowanie (65% powierzchni), 

• usuwanie zanieczyszczeń i zatorów z koryta cieku.  

Materiał w załączeniu do protokołu. 

Dyskusja: 

Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, czy gmina jest przy odbiorach tych prac? 

Pani Kinga Marszewska – odpowiedziała, że nie, ponieważ nie są informowani o rozpoczęciu i 

zakończeniu prac, a poza tym gmina nie jest właścicielem tych cieków wodnych, a także to nie 

gmina zleca wykonanie tych prac. 

Radna Renata Gawrysiak – stwierdziła, że te prace nie są dobrze wykonane, chociażby patrząc 

na ten kanał jadąc w Stanominie. Zakrzaczenia na skarpie nie są usunięte, na poboczach leżą 

uschnięte zarośla i bardzo źle to wygląda. W związku z powyższym poprosiła o napisanie 

pisma do Nadzoru Wodnego, z uwagami, że te prace są źle wykonane, z prośbą o dokładne 

czyszczenie.  

Nie było pytań do przedstawionego materiału. 

Pani Kinga Marszewska – przedstawiła pismo z Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 

Polskie Nadzór Wodny w Inowrocławiu.  

Z pisma wynika, że w 2024 przeprowadzono następujące prace konserwacyjne na n/w 

ciekach: 
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• Kanał Bachorza Duża – w km 0+000-20+727 – wykonano koszenie skarp 

z wygrabieniem oraz hakowanie przy zarośnięciu pow. lustra wody do 60%, 

• Kanał Bachorza Mała – w km 0+000-8+650, 9+150-15+333 – wykonano koszenie skarp 

z wygrabieniem oraz hakowanie przy zarośnięciu pow. lustra wody do 60%, 

W roku 2025 zaplanowano następujące prace: 

• Kanał Bachorza Duża – w km 0+000-20+727 – koszenie skarp z wygrabieniem oraz 

hakowanie przy zarośnięciu pow. lustra wody do 60%, 

• Kanał Bachorza Mała – w km 0+000-8+650, 9+150-15+333 – koszenie skarp 

z wygrabieniem oraz hakowanie przy zarośnięciu pow. lustra wody do 60%, 

Planowany termin wykonania prac K. Bachorza Duża i Kanał Bachorza Mała to III i IV kwartał 

2025. 

Dyskusja: 

Nie było pytań do przedstawionego materiału. 

Ad.3. Stan przepustów, mostów i kładek na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Pani Magdalena Kryszak - przedstawiła na podstawie protokołów z przeglądu stan 

zinwentaryzowanych mostów, kładek i przepustów. 

Dyskusja: 

Radny Robert Matuszewski – zgłosił, że w Radojewicach za byłym ośrodkiem zdrowia zawala 

się most. Dodał, że należy sprawdzić przepusty w kierunku Konar, ponieważ jest ich więcej niż 

przedstawiono i one również nie są w dobrym stanie, podobnie most jadąc z Radojewic do 

Dziewy.  

Pani Monika Wochna – zaznaczyła, że w wykazie nie ma również dwóch mostów 

w Mleczkowie oraz wszystkich przepustów w Chlewiskach i należy to sprawdzić. 

Pani Renata Gawrysiak – stwierdziła, że takich miejsc może być więcej na terenie gminy, skoro 

nie są inwentaryzowane. Dodała, że należałoby się skontaktować z sołtysami i oni może 

wskażą te mosty, kładki i przepusty w każdej wsi.  

Pani Magdalena Kryszak – odpowiedziała, że sprawdzi to. Dodała, że prace wynikające 

z przeglądów będą wykonane latem. 

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu. 

Ad.4. Sprawy bieżące. 

Radna Renata Gawrysiak – poprosiła o progi zwalniające w Nowym Dworze lub chociaż 

ograniczenie prędkości, ponieważ przekraczana jest nadmiernie prędkość.  

Pani Magdalena Kryszak – odpowiedziała, że wiąże się to ze zmianą stałej organizacji ruchu 

i nie wiadomo, czy można na tej drodze coś zrobić, ponieważ nie było tego w projekcie. 

Dodała, że sprawdzi to.  
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Radny Robert Matuszewski – poprosił o zgłoszenie do ZDW posprzątanie drogi wojewódzkiej 

w kierunku Inowrocławia.  

Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, na jakim etapie jest wymiana oświetlenia 

ulicznego? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że prace odbywają się sukcesywnie i na stronie gminy 

umieszczany jest tygodniowy harmonogram. Dodał, że obecnie prace trwają w Pieraniu.  

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu.  

Ad.5. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji, radna 

Renata Gawrysiak podziękowała wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 9 kwietnia 2025 r., godz. 11:30 

Protokołowała:       Prowadzący posiedzenie 

Monika Wochna       Renata Gawrysiak 

 


